

PRESS RELEASE

30-minute continuous Intraday trading successfully launched in France, Germany and Switzerland

450.45 MWh traded in first 24 hours

Leipzig / Paris, 30 March 2017. The European Power Exchange EPEX SPOT and the clearing house European Commodity Clearing (ECC) have successfully introduced 30-minute continuous trading of power spot contracts in the intraday markets in France, Germany and Switzerland, enabling local and implicit cross-border trades on the respective borders. 450.45 MWh have been traded during the first 24 hours, with 118.65 MWh in France, 328.20 MWh in Germany and 3.6 MWh in Switzerland. Cross-border trades accounted for 48% of the total traded volume.

Cross-border capacity allocation in 30-minute-sequences by the Transmission System Operators (TSOs) Amprion, RTE, Swissgrid and TransnetBW was already possible since 2015. As the central counterparty of all EPEX SPOT transactions, ECC assumes clearing and settlement of the new contracts.

The new 30-minute contracts on the continuous Intraday markets are designed to manage emerging flexibility challenges of power markets more efficiently. Until now, the smallest time unit traded on the French Intraday Market was fixed to one hour. “This product brings a true benefit to our customers. The introduction of the 30-minute contracts will help French, German and Swiss market participants to fulfil their balance requirements towards the French transmission system operator and will give further trading possibilities with the German and Swiss members”, explains Jonas Törnquist, Chief Operating Officer of EPEX SPOT.

The local trading of half-hour contracts for the next day opens at 15:30 in France, Germany and Switzerland, right between the opening of the hourly and quarterly contracts at 15:00 and 16:00 respectively. Local trading closes 30 minutes before the start of delivery in France and Germany and 60 minutes before the start of delivery in Switzerland.

The timings of cross-border trading of half-hour contracts are aligned with the timings of capacity allocation on the Franco-German and Franco-Swiss borders, meaning cross-border

trades open at 18:00 for the German-Swiss border and at 21:05 for the Franco-German and Franco-Swiss borders.

The European Power Exchange EPEX SPOT SE operates physical short-term electricity markets in Central Western Europe and the United Kingdom. The creation of a pan-European power market is what defines EPEX SPOT's mission. In 2016, its 278 members traded 529 TWh – a third of the domestic consumption in the eight countries covered. 49% of its equity is held by HGRT, a holding of transmission system operators. EPEX SPOT is part of EEX Group. For more information, please visit www.epexspot.com.

European Commodity Clearing (ECC) is the central clearing house for energy and related products in Europe and part of EEX Group. As a central counterparty, ECC assumes the counterparty risk and, therefore, provides security for its customers. Currently, ECC applies clearing as well as physical and financial settlement for transactions concluded on the exchanges of EEX Group as well as on HUPX and NOREXECO. Through clearing of all contracts via one clearing house, participants benefit from significant margin savings.

CONTACT

EPEX SPOT

Maria Schubotz • Media & Communications Officer
EPEX SPOT SE • 5 boulevard Montmartre • 75002 Paris (France)
E-mail m.schubotz@epexspot.com Tel +33 (0) 1 73 03 61 33

ECC

Eileen Hieke • Public Relations
European Commodity Clearing AG • Augustusplatz 9 • 04109 Leipzig (Germany)
E-mail press@ecc.de • Tel +49 (0) 3 41 21 56 216

PRESSEMITTEILUNG

Kontinuierlicher 30-Minuten Intraday-Handel für Frankreich, Deutschland und Schweiz erfolgreich gestartet

450,45 MWh in den ersten 24 Stunden gehandelt

Leipzig/Paris, 30. März 2017. Die europäische Strombörse EPEX SPOT und das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) haben den kontinuierlichen 30-Minuten-Handel von Strom-Spotkontrakten für den französischen, deutschen und schweizerischen Intraday-Markt erfolgreich gestartet. Dieser ermöglicht den lokalen und impliziten grenzüberschreitenden Handel an den entsprechenden Grenzen. Insgesamt wurden in den ersten 24 Stunden 450,45 MWh in den neuen Produkten gehandelt, darunter 118,65 MWh in Frankreich, 328,20 MWh in Deutschland und 3,6 MWh in der Schweiz. 48% des gesamten Handelsvolumens entfielen auf den grenzüberschreitenden Handel.

Die grenzüberschreitende Kapazitätszuweisung in 30-Minuten-Sequenzen durch die Übertragungsnetzbetreiber (ÜNBs) Amprion, RTE, Swissgrid und TransnetBW ist bereits seit 2015 möglich. Als zentrale Gegenpartei für alle Transaktionen der EPEX SPOT übernimmt die ECC das Clearing und die Abwicklung der neuen Kontrakte.

Die neuen 30-Minuten Kontrakte am kontinuierlichen Intraday-Markt ermöglichen es, die zunehmenden Herausforderungen an Flexibilität auf dem Strommarkt effizienter zu steuern. Bisher betrug die kürzeste handelbare Zeiteinheit auf dem französischen Intraday-Markt eine Stunde. „Dieses Produkt bietet unseren Kunden signifikante Vorteile. Die Einführung der 30-Minuten Kontrakte unterstützt Marktteilnehmer aus Frankreich, Deutschland und der Schweiz ihre Ausgleichsanforderungen gegenüber dem französischen Übertragungsnetzbetreiber zu erfüllen und ermöglicht weitere Handelsmöglichkeiten mit deutschen und schweizerischen Handelsteilnehmern“, erklärt Jonas Törnquist, Chief Operating Officer der EPEX SPOT.

Der lokale Handel der halbstündigen Kontrakte für den jeweils folgenden Tag öffnet um 15:30 Uhr in Frankreich, Deutschland und der Schweiz und damit zwischen der Öffnung der stündlichen und viertelstündlichen Kontrakte um 15:00 Uhr und 16:00 Uhr. Der lokale Handel schließt für Deutschland und Frankreich 30 Minuten vor dem Beginn der Lieferung, für die Schweiz 60 Minuten vor Beginn der Lieferung.

Die Zeitpläne des grenzüberschreitenden Handels für die halbstündigen Kontrakte sind auf die Zeitpläne der Kapazitätszuweisung an der französisch-deutschen und französisch-schweizerischen Grenze abgestimmt. Folglich öffnet der grenzüberschreitende Handel um 18:00 Uhr für die deutsch-schweizerische Grenze und um 21:05 Uhr für die französisch-deutsche und französisch-schweizerische Grenze.

Die Europäische Strombörse EPEX SPOT SE und ihre Tochtergesellschaften betreiben die Märkte für physischen kurzfristigen Stromhandel in Zentralwesteuropa und dem Vereinigten Königreich. Die Schaffung eines gesamteuropäischen Strommarkts ist integraler Teil der Mission der EPEX SPOT. Im Jahr 2016 handelten ihre 278 Handelsteilnehmer 529 TWh Strom – ein Drittel des Stromverbrauchs dieser acht Länder. Über die Holding HGRT sind Übertragungsnetzbetreiber mit 49 % an der EPEX SPOT beteiligt. EPEX SPOT ist Teil der EEX-Gruppe. Für weitere Informationen besuchen sie bitte www.epexspot.com.

Die European Commodity Clearing (ECC) ist das zentrale Clearinghaus für Energie und energienahe Produkte in Europa und Teil der EEX-Gruppe. Als zentrale Gegenpartei übernimmt die ECC das Kontrahentenrisiko und bietet ihren Kunden damit Sicherheit. Derzeit übernimmt die ECC das Clearing sowie die physische und finanzielle Abwicklung für Transaktionen, die an den Börsen der EEX-Gruppe sowie an HUPX und NOREXECO abgeschlossen werden. Durch das integrierte Clearing aller Produkte können die Handelsteilnehmer von erheblichen Margin-Einsparungen profitieren.

Kontakt

EPEX SPOT

Maria Schubotz • Media & Communications Officer
EPEX SPOT SE • 5 boulevard Montmartre • 75002 Paris (France)
E-mail m.schubotz@epexspot.com Tel +33 (0) 1 73 03 61 33

ECC

Eileen Hieke • Public Relations
European Commodity Clearing AG • Augustusplatz 9 • 04109 Leipzig (Germany)
E-mail press@ecc.de • Tel +49 (0) 3 41 21 56 216